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Den næste sag på dagsordenen var: 
Spørgsmål om meddelelse af orlov til og 

indkaldelse af stedfortræderen for folke- 
tingsmedlem Jørgen Junior. 

Formanden: 
Dersom ingen gør indsigelse, vil jeg be- 

tragte det som vedtaget, at den ønskede or- 
lov meddeles fra og med den 28. november 
1975, og at stedfortræderen indkaldes som 
midlertidigt medlem. (Ophold). Det er ved- 
taget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Indstilling fra udvalget til valgs prøvelse. 

Ordføreren for udvalget til valgs prøvelse 
(Poul Dam) (SF): 
Folketinget har nu vedtaget at meddele 

hr. Jørgen Junior orlov, jfr. valglovens § 84, 
stk. 3, 2. pkt., og i fortsættelse heraf kan 
jeg 홢 for første og forhåbentlig eneste gang 
i denne uge 홢 gøre indstilling om godken- 
delse af en stedfortræder. 

Det drejer sig om sekretær Kirsten Mad- 
sen, der er første stedfortræder for frem- 
skridtspartiet i vestre storkreds, hvor hr. 
Jørgen Junior er valgt. 

Udvalget til valgs prøvelse har behandlet 
sagen i et møde i dag, og på et enigt udvalgs 
vegne kan jeg herefter afgive følgende: 

Indstilling. 
Sekretær Kirsten Madsen godkendes som 

midlertidigt medlem af folketinget fra og 
med i dag, den 28. november 1975. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Udvalgets ovennævnte indstilling 
vedtoges 
enstemmigt med 111 stemmer. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om æn- 

dring af lov om tilskud til dræning. 
(Lovforslag nr. 24. Fremsat 15/10 75. 

Første behandling 22/10 75. Betænkning 
12/11 75. Anden behandling 25/11 75). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling, 

Wilhj elm (VS): 
Det skal være meget kort. Det gik jo 

hurtigt ved anden behandling, hvor ingen 
tog ordet, og vi har et par småspørgsmål 
til det her. 

For det første: er ændringen forårsaget af, 
at dræningsformålet ikke var bredt nok til 
at anvende beløbet på de 24 mill. kr.? 

For det andet: er det korrekt opfattet, at 
udvidelsen til også at gælde etablering af 
jordarbejder ved vandingsanlæg er inden 
for den samme beløbsramme på de 24 mill. 
kr.? 

For det tredje: hvis det er korrekt op- 
fattet 홢 og vi kan ikke se anderledes, end 
at det er det 홢 vil man så ikke erkende, at 
det er den rene talmagi, når man i bemærk- 
ningerne såvel som i fremsættelsen taler om 
en merbeskæftigelse på 80 mand, da det jo 
er de samme, som ellers skulle udføre dræ- 
ningsarbejdet? 

Endelig for det fjerde blot en konstate- 
ring af, at det eneste interessante ved den 
dér talmagi med merbeskæftigelsen, som 
er grebet ud af den blå luft, ei vel i og for sig, 
at det dér fremgår meget klart, at man for- 
udsætter, at over halvdelen af disse arbejder 
ville være blevet udført alligevel, men at de 
nu altså blot skal udføres med støtte. 

Formanden: 
Økonomiministeren vil svare på land- 

brugsministerens vegne. 

Økonomiministeren (Per Hækkerup): 
Det gælder om denne lov, som det gælder 

om adskillige andre af de love, der er gen- 
nemført i tilknytning til forliget mellem de 
5 partier med henblik på at styrke beskæf- 
tigelsen, at en del af de arbejder, der kom- 
mer i gang utvivlsomt i forvejen ville være 
kommet i gang. Det tror jeg ikke man kan 
bestride. Men det er lige så sikkert, at uden 
disse tilskudsbestemmelser ville beskæfti- 
gelsen være blevet mindre. Derfor virker 
forslaget, som jeg håber om lidt er blevet til 
lov, efter sin hensigt i retning af at styrke 
beskæftigelsen. 

Wilhjelm (VS): 
Hvis der ikke kommer noget klarere svar 
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[Wilhjelm.] 
end det dér, så vil jeg stadig væk gå ud fra, 
at det er rigtigt opfattet, at der ikke er æn- 
dret ved beløbsrammen, men at der kun er 
udvidede muligheder for formålet. Det er 
altså de samme 24 mill. kr., der hele tiden 
har været tale om, og i så fald må påstan- 
den om merbeskæftigelse til 80 mand være 
den rene talmagi. 

Maigaard (SF): 
Jeg har med stor interesse hørt på hr. Wil- 

hjelms deltagelse i landbrugsdebatten, hvor 
han med vanlig kyndighed har udtalt sig 
om tingene, og da nu økonomiministeren 
vikarierer, så vil jeg gerne stille økonomi- 
ministeren to spørgsmål for at forklare dette 
for arbejderklassen så interessante spørgs- 
mål, hr. Wilhjelm har rejst. 

Det ene er dette: er det ikke sådan, at der 
er mere beskæftigelse i at lave overjordiske 
vandingsanlæg, som det jo hedder, end i at 
dræne? 

Det andet er: trækker dette at fremstille 
overjordiske vandingsanlæg, som jo ofte, 
ja for en stor parts vedkommende, frem- 
stilles herhjemme, ikke en beskæftigelse med 
sig også i denne branche, som jo har ganske 
gode eksportmuligheder efterhånden? Er 
der ikke en sammenhæng imellem at man 
får en hjemmemarkedsordning i gang og 
så dette, at der kommer mulighed for øget 
eksport af de overjordiske vandingsanlæg? 
Jeg vil gerne bede økonomiministeren om at 
klarificere disse spørgsmål for tinget. 

Økonomiministeren (Per Hækkerup): 
Til de tre udmærkede vejledende spørgs- 

mål vil jeg svare: ja til alle tre. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges med 100 stemmer mod 22, 3 med- 
lemmer stemte hverken for eller imod. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet stats- 

ministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om æn- 

dring af lov om administration af Det euro- 

pæiske økonomiske Fællesskabs forordninger 
om markedsordninger for frugt og gartneri- 
produkter m. v. 

(Lovforslag nr. 43. Fremsat 22/10 75. 
Første behandling 5/11 75. Betænkning 
14/11 75. Anden behandling 25/11 75). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 112 stemmer mod 7; 7 medlem- 
mer stemte hverken for eller imod. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet stats- 

ministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til næringslov. 
(Lovforslag nr. 10. Fremsat 8/10 75. Før- 

ste behandling 17/10 75. Betænkning 12/11 
75. Anden behandling 25/11 75). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 127 stemmer. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet stats- 

ministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Anden (sidste) behandling af forslag til 

folketingsbeslutning om afvikling af Roskilde 
universitetscenter [af Gerda Møller m. fl.]. 

(Andre selvst. forslag nr. XXIX. Fremsat 
7/11 75. Første behandling 12/11 75. Be- 
tænkning 26/11 75). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 


